

St. Vladimir Orthodox Church

A Parish of the Russian Orthodox Church Abroad

Ann Arbor, MI ~ Founded 1981

Very Rev. Fr.
Gregory Joyce,
Rector

Brendan Hayden,
Starosta

Mikhail Fisenkov,
Treasurer

Marina Edwards
Secretary

Ksenia Nikulshina,
Head of the Parish
Sisterhood

Jacob Stein,
Head of the Parish
Brotherhood

Elena Alvarez,
Trustee

Dmitri Knysh,
Trustee

Michael Marsh,
Trustee

Igor Obertas,
Trustee



POST
9900 Jackson Rd.
Dexter, MI 48130

PHONE
(734) 475-4590

FAX
(734) 429-9025

EMAIL
info@
stvladimiraami.org

WEB
www.stvladimiraami.org

LINK TREE
<https://linktr.ee/stva2>

December 20, 2025/January 2, 2026
Hieromartyr Ignatius the God-Bearer

Dear St. Vladimirians,

At our parish meeting on November 2, 2025 we voted overwhelmingly to pursue the building of a new parish church. This church was principally designed by our own Konstantin Poplavsky. Konstantin reposed just a few days later, on November 8. Interestingly, and perhaps not incidentally, this was the same day that Archbishop Peter, who had blessed us to undertake this project, reposed one year previously.

Following Konstantin's funeral and burial there were many questions from parishioners about how best to support the new church project. The parish council decided to ask everyone to tithe, since this is the method of support that the Lord blesses, and since it depends not on absolute amounts, but on a percentage of all we have been given donated to the church, it is also ultimately fair. If you receive much from the Lord then your tithe is large. If little, then your tithe is little. We asked everyone to establish their tithe by the 40th day after Konstantin's repose: December 17, 2026. This allowed us also to try to move the parish to the normative practice of titling and away from the spiritually disordered practice of donations by self will: giving God what WE feel is appropriate rather than giving Him what HE has established as appropriate.

The response was underwhelming. And that is OK. You do not have to follow the directions of the parish council or anyone else – we all have free will. But, as a parish family, our logic is clearly flawed here. We want a new church (we voted for that on November 2), but we show that we don't want to pay for that (we voted with our lack of response to the call to tithe to not build a new church). So we want a new church, but we want someone else to pay for that? Every parent who is reading this has already reached the obviously conclusion that we now state: we are exhibiting a sort of spiritual immaturity in our odd mix of decisions vis a vis the new church project. We want something, but we don't want to work for it or pay for it ourselves? This is not how spiritually mature adults act.

That being said, as the father of our spiritual family it is both my responsibility to call out inconsistent behavior, and to provide an opportunity for us to correct such behavior. Thus, having consulted with the parish council in this regard, we want to give our parish family a bit more time to think and pray about how we have approached this project thus far – and an opportunity to reconsider our actions. Everyone makes mistakes. Everyone acts illogically and/or immaturity sometimes – myself most certainly included. Therefore, we have decided to extend our deadline for our parish family to establish their tithe until February 2/15, 2026 – the day of our annual parish meeting.

It is my sincere hope that each and every one of us will reconsider their prayerful and material support of our parish during this time and establish their tithe. If we are able to do this, we will show that we are ready for the beautiful parish church that Konstantin designed. If we are not yet ready for that church, then we will build something else and hope that the next generation will be able to build Konstantin's project. Not building is not an option. We are already hard at work on a less costly project now. What we build will be based on how we, as a parish family, are able to support the building project. This is why it is important for us to have a hard deadline of February 15 – if we are going to fail we need to fail fast and get back to work so we can begin construction in 2026 no matter what and be victorious together!

I invite you, during this time of prayerful discernment and self-challenge that I am calling our whole parish family to undertake, to familiarize yourself with the information we provide on the Treasurer's Corner page of our web site – there is much information there about tithing:
<https://tinyurl.com/treasurercorner>

We also invite you to speak to any of those listed in the post script below. All have volunteered to discuss with any of our parish family the spiritual and practical aspects of tithing, how best to do that, and why to do that. Please reach out to one of us – we want to help.

As always, I have no doubt that if we, as a parish family, decide that we, with God's help and blessing, will accomplish something then we will accomplish it indeed. We must labor. And we must ask for God's blessing on that labor. But first – we must be WILLING to labor. So far, we have not shown that we are ready to labor for the success of this project. I cannot force you to this labor, but it is my duty to provide the vision. And the vision is to build the beautiful new church that Konstantin designed. Let us now, brothers and sisters, get to work to see that vision, our labor, and God's blessing bring us to success!

With Love in our Lord Jesus Christ,



Fr. Gregory

P.S. Please reach out to one or more of those listed below to discuss how you can establish a tithe that will support our St. Vladimir parish and make it possible for us to build our new parish church and social hall.

Fr. Gregory Joyce (734-649-5746 or ogrisha@stvladimiaami.org or <https://calendly.com/ogrisha>)

Fr. Colin Bower (734-890-8236 or priestcolin@stvladimiaami.org or <https://calendly.com/cmbower10>)

Mikhail Fisenkov (248-773-9616 or fisenkov@yahoo.com)

Marina Edwards (734-358-9458 or mpsomsk@yahoo.com)

Dmitri Knysh (734-358-5996 or dmitriknnysh@hotmail.com)

St. Vladimir Orthodox Church

A Parish of the Russian Orthodox Church Abroad

Ann Arbor, MI ~ Founded 1981

Very Rev. Fr.
Gregory Joyce,
Rector

Brendan Hayden,
Starosta

Mikhail Fisenkov,
Treasurer

Marina Edwards
Secretary

Ksenia Nikulshina,
Head of the Parish
Sisterhood

Jacob Stein,
Head of the Parish
Brotherhood

Elena Alvarez,
Trustee

Dmitri Knysh,
Trustee

Michael Marsh,
Trustee

Igor Obertas,
Trustee



POST
9900 Jackson Rd.
Dexter, MI 48130

PHONE
(734) 475-4590

FAX
(734) 429-9025

EMAIL
info@
stvladimiraami.org

WEB
www.stvladimiraami
.org

LINK TREE
[https://linktr.ee/
stva2](https://linktr.ee/stva2)

20 декабря 2025 г./2 января 2026 г.
Сщмч. Игнатия Богоносца

Дорогие прихожане храма Святого Владимира!

На нашем приходском собрании 2 ноября 2025 года мы подавляющим большинством голосов проголосовали за строительство нового приходского храма. Проект этого храма был разработан нашим прихожанином Константином Поплавским. Константин скончался всего несколько дней спустя, 8 ноября. Примечательно, и, возможно, не случайно, что это был тот же день, когда годом ранее скончался архиепископ Петр, который благословил нас на этот проект.

После похорон Константина у прихожан возникло много вопросов о том, как лучше всего поддержать проект строительства нового храма.

Приходской совет решил попросить всех постараться вносить десятину, поскольку это тот метод поддержки, который благословляет Господь, и он зависит не от получаемых нами доходов, а от процента от всего, что нам дано, и, следовательно, в конечном итоге справедлив. Если вы получаете много от Господа, то ваша десятина велика. Если мало, то и десятина мала. Мы попросили всех установить свою десятину к 40-му дню после кончины Константина: 17 декабря 2026 года. Это также позволило бы нам попытаться перейти к практике внесения десятины регулярно и отойти от духовно неправильной практики пожертвований по собственному желанию: - давать Богу то, что Мы считаем уместным, а не то, что Он установил как уместное.

Результат был не очень утешительным. И это, скорее всего, нормально. Вы не обязаны следовать указаниям приходского совета или кого-либо еще – у всех нас есть свобода воли. Но, как приходская семья, мы явно ошибаемся в своей логике. Мы хотим новый храм (мы проголосовали за это 2 ноября), но показываем, что не хотим за это платить (мы отреагировали отсутствием ответа на призыв к внесению десятины на строительство нового храма). Значит, мы хотим новый храм, но хотим, чтобы за него заплатил кто-то другой? Каждый родитель, читающий это, уже пришел к очевидному выводу, который мы сейчас озвучим: мы проявляем незрелость в нашем странном сочетании решений относительно проекта нового храма. Мы чего-то хотим, но не хотим сами для этого работать? Так думают дети, а не зрелые взрослые.

Поэтому, как духовный отец нашей приходской семьи, я считаю своим долгом указать на непоследовательное и незрелое поведение и предоставить возможность исправить это поведение. Посоветовавшись, приходской совет решил дать нашей приходской семье немного больше времени, чтобы

подумать и помолиться о том, как мы подходим к этому проекту до сих пор, и исправить свои ошибки. Все совершают ошибки. Все иногда поступают нелогично и/или незрело – и я, безусловно, не исключение. Поэтому мы продлеваем срок для нашей приходской семьи, чтобы установить десятину, до 15 февраля 2026 года – день нашего годового собрания.

Я искренне надеюсь, что каждый из нас пересмотрит свою молитвенную и материальную поддержку нашего прихода и установит свою десятину. Если мы сможем это сделать, мы покажем, что мы готовы к прекрасному приходскому храму, который спроектировал Константин. Если мы недостаточно зрелы для этого храма, то мы построим что-то другое и будем надеяться, что следующее поколение сможет реализовать проект Константина. Отказ от строительства не рассматривается. Мы уже сейчас работаем над менее масштабным проектом. То, что мы построим, будет зависеть от того, какую поддержку этому строительному проекту сможет оказать наша приходская община. Вот почему для нас важен жесткий срок – 15 февраля: если мы потерпим неудачу в поддержке этого проекта, нам нужно будет быстро решить строить что-то другое и приступить к работе, чтобы начать строительство в 2026 году, несмотря ни на что.

Я призываю всю нашу приходскую семью к молитвенному размышлению и самоанализу, и предлагаю ознакомиться с информацией, которую мы предоставляем на странице «Уголок казначея» нашего веб-сайта – там много информации о десятине: <https://tinyurl.com/treasurercorner>

Мы также приглашаем вас поговорить с любым из тех, кто указан в примечании ниже. Все они вызвались обсудить с любым членом нашей приходской семьи духовные и практические аспекты десятины, – как лучше это сделать и почему это нужно делать. Пожалуйста, свяжитесь с кем-нибудь из нас – мы хотим помочь.

Как всегда, я не сомневаюсь, что если мы, как приходская семья, решим, что с Божьей помощью и благословением мы чего-то добьемся, то мы действительно этого добьемся. Мы должны трудиться. И мы должны просить Божьего благословения на этот труд. Но сначала – мы должны быть ГОТОВЫ трудиться. До сих пор мы не показали, что готовы трудиться ради успеха этого проекта. Я не могу вас заставить, но мой долг показать вам то, что мы можем сделать. И это состоит в том, что мы можем построить прекрасную новую церковь, которую спроектировал Константин. Давайте же, братья и сестры, приступим к работе, чтобы наш труд и Божье благословение привели нас к успеху!

С любовью во Господе нашем Иисусе Христе,



о. Григорий

P.S. Пожалуйста, свяжитесь с одним или несколькими из перечисленных ниже лиц, чтобы обсудить, как вы можете внести десятину, которая поддержит наш приход Святого Владимира и позволит нам построить новую приходскую церковь и общественный зал.

Священник Григорий Джойс (734-649-5746 or ogrisha@stvladimiaami.org or <https://calendly.com/ogrisha>)

Священник Колин Бауэр (734-890-8236 or priestcolin@stvladimiaami.org or <https://calendly.com/cmbower10>)

Михаил Фисенков (248-773-9616 or fisenkov@yahoo.com)

Марина Эдвардс (734-358-9458 or mpsomsk@yahoo.com)

Дмитрий Кныш (734-358-5996 or dmitriknysh@hotmail.com)